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خبر

در حـــال حاضر بر اســـاس اظهـــارات فعالان 
صنعـــت برنـــج، واردکنندگان ایـــن محصول 
بیشـــتر از آنکـــه بـــر فعالیت اقتصـــادی خود 

متمرکـــز شـــوند، بایـــد نگـــران تحـــولات و 
تصمیمات لحظه ای مدیران دولتی باشـــند.
دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان 
برنج ایـــران در گفت و گو با »ایـــران«، صنعت 
برنج کشـــور را پر اهمیت اما فاقد اســـتراتژی 
و راهبرد توسعه ای دانست و افزود: همچنان 
شاهد آن هســـتیم که از یک ســـو مجلس و 
از طـــرف دیگر دولـــت مدام در حـــال طرح 
موضوعـــات مختلـــف در خصـــوص صنعت 
برنج هســـتند و اعمال ســـلیقه ها مشکلاتی 

را ایجاد می کند که از یک ســـو تولیدکننده و 
وارد کننده برنج را تحت تأثیـــر قرار می دهد و 
از طرفی مصرف کننده باید تاوان عدم ثبات 

در این بـــازار را پرداخت کند.
مســـیح کشـــاورز عنوان کرد: اگرچه در حال 
حاضـــر قوانینـــی در خصوص صنعـــت برنج 
حاکم اســـت، اما بهتر است دولت و مجلس 
با وضـــع قوانیـــن جدیـــد از اعمال ســـلیقه 
مدیـــران میانی جلوگیـــری کـــرده و از طرفی 
تکلیـــف فعـــالان ایـــن صنعت را مشـــخص 

کشاورزی

صنعت برنج در کشور راهبرد توسعه ای ندارد

 بازار برنج
نیازمند ثبات 
تصمیم گیری

وزیر پیشنهادی صمت نظر مثبت و اولیه نمایندگان مجلس را جلب کرد

تداوم توسعه صنعت با مشارکت بخش خصوصی
صنعت

 
سید محمد اتابک وزیــر پیشنهادی دولت 
چهاردهم برای وزارت صنعت، معدن و تجارت 
بعد از کسب رأی اعتماد نمایندگان مجلس 
در حالی کار خود را آغــاز خواهد کرد که از 
جمله سیاست های راهبردی وی می توان به 
تداوم توسعه اقتصادی از طریق حمایت و 
هدایت اقتصاد به سمت تولید، ورود و ایفای 
نقش در زنجیره ارزش جهانی با استفاده 
از ظرفیت دیپلماسی اقتصادی و تجاری، 
افزایش سهم اشتغال تولیدی و صنعتی و 
کاهش نرخ بیکاری در بخش صنعت اشاره 
پیشنهادی  وزرای  گذشته  داشت.هفته 
دولت چهاردهم در کمیسیون های تخصصی 
با  گفت و گو  در  تــا  حضوریافتند  مجلس 
نمایندگان مجلس ضمن تشریح برنامه های 
خــود، زمینه اخذ رأی اعتماد را نیز فراهم 
کنند. بر آن شدیم برخی نظرات و انتظارات 
نمایندگان مردم، از وزیر پیشنهادی صمت 

را جویا شویم.

تمرکز برتوان بخش خصوصی
رستگار یوسفی، نماینده مــردم کرمانشاه، 
جوانرود و پاوه در مجلس شورای اسلامی در 
مورد وزیر پیشنهادی صمت گفت:وی برآمده 
از بطن صنعت و بازرگانی است و  به مشکلات 
و موانعی که در این بخش وجود دارد بخوبی 
آگاه است، از این رو می تواند با تکیه به بخش 
خصوصی که خاستگاه اصلی وی اســت در 
جریان رشد حوزه های صنعتی و تجاری کشور 

به بهترین شکل ممکن وارد عمل شود.

اجرای نقش نظارتی بدرستی
ــول شــیــخــی زاده، نماینده مردم  محمد رس
دهگلان و قروه در مجلس شــورای اسلامی 
ــر بتواند نقش  ــزود: وزیـــر صمت هــم اگ ــ اف
نظارتی خود را بدرستی انجام دهد می تواند 
در عملکرد این وزارتخانه تأثیر مثبت داشته 
باشد. شیخی زاده با انتقاد از انتسابات سیاسی 
به وزیر پیشنهادی صمت، اظهار داشت: من 

مباحث رانتی از وی نشنیده ام.

توانایی مردمی سازی در صنعت
کامران پولادی، نماینده مردم نوشهر و چالوس 

در مجلس شورای اسلامی افزود: آقای اتابک 
تجربه و تخصص خوبی در حوزه صنایع دارد که 
قطعاً یکی از نقاط قوت وی محسوب می شود؛ 
همچنین با توجه به تأکیدات مقام معظم 
رهبری در خصوص مــردمــی ســازی اقتصاد 
ایشان می تواند با بهترین روش مردم را پای کار 
بیاورد و اقتصاد صنعت و تجارت را مردمی کند.

 
اولویت آمایش سرزمین

نادرقلی ابراهیمی، نماینده مــردم اراک در 
مجلس شــورای اسلامی گفت: اتابک چون 
از بدنه صنعت آمــده، برنامه هایی ارائــه داد 
که بسیار خوب بود. اما ما آنچه که خطاب به 
وی ارائه دادیم، ایجاد شهرک های صنعتی بر 
اساس آمایش سرزمین و تمرکز واحدهای 
کوچک مقیاس و متوسط در شهرک های 
صنعتی بود؛ همچنین اجرای زنجیره ارزش 
آفرینی از دیگر تأکیدات ما بود که به نظر من 
آقــای اتابک می تواند در تحقق این اهداف 

موفق باشد.

تجارب ارزنده در حوزه صنعت
روح الله لک علی آبادی، نماینده مردم دورود و 

ازنا در مجلس شورای اسلامی، با تصریح اینکه 
وزارت صمت حوزه بسیار گسترده به اندازه 
یک دولت است، گفت:  زمانی که تجربیات 
اتابک را بررسی کردیم، در حوزه صنعت که 
بسیار مهم است، تجربه خوبی دارد و می تواند 

عملکرد موفقی داشته باشد.

 قول کیفی سازی صنعت خودرو
ولی الله بیاتی، سخنگوی کمیسیون شوراها و 
امور داخلی کشور با اشاره به جلسه کمیسیون 
شوراها با وزیر پیشنهادی صمت، گفت: ایشان 
قول داد در خصوص کیفی سازی خــودرو و 
همچنین تسهیل واردات خودرو اقدامات لازم 
را انجام دهد. بیاتی افزود: ایشان تجربیات 
خوبی در حوزه صنایع دارند که جزو کارنامه 
موفق او محسوب می شود و برنامه های خوبی 
ارائه دادند و اکثر نمایندگان هم از توضیحات 

وزیر پیشنهادی صمت قانع شدند.

وزیر پیشنهادی، مدیر بدون رانت 
ــایــی نــژاد نماینده مــلایــر، گفت:  احمد آری
مدیریت مبتنی بر بهره وری و البته به دور از 
رانت های دولتی از بخش های قابل اتکا و 

اعتنای رزومه گزینه پیشنهادی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت است. نماینده مردم ملایر 
در مجلس عنوان کــرد: آقــای اتابک سوابق 
مدیریتی ارزنده ای خصوصاً در زمان معاونت 

اقتصادی بنیاد مستضعفان دارنــد که حتماً 
کوله بار پرو پیمانی از تجربیات شایسته برای 
سکانداری وزارت صنعت، معدن و تجارت برای 

ایشان به همراه خواهد داشت.

تصویب بیمه سهام در 
شورای عالی بورس

مقـــرر شـــد بـــه منظـــور حمایـــت 
اثربخش از سرمایه  گذاران حقیقی، 
۵۲ ناشر برتر بورســـی و فرابورس در 
قالـــب طرح پوشـــش بیمه ســـهام 
ســـهامداران حقیقـــی، ملـــزم بـــه 
انتشـــار اوراق فروش تبعی به منظور 
تضمین نـــرخ بازدهـــی ارزش دارایی 
ســـهامداران خـــود شـــوند. محمود 
گـــودرزی، مدیرعامل بـــورس تهران 
از تصویـــب چهارچـــوب کلـــی بیمه 
ســـهام در شـــورای عالی بورس خبر 
داد و گفـــت: بـــا توجه به شـــرایط و 
تنگنای مالـــی که ناشـــران درگیر آن 
هســـتند، ســـازمان بورس به شـــورا 
پیشنهاد داد که در کنار انتشار بیمه 
سهام از سوی سهامداران عمده ۳۲ 
ناشـــر بورس تهران، صندوق تثبیت 
بازار نیز ۵۰ درصد از پوشـــش بیمه را 
بـــدون ارائه تضامین و وثایق برعهده 
بگیرد. گـــودرزی این موضـــوع را یک 
اقدام جدید دانســـت و افـــزود: برای 
تصمیم گیری در مورد بیمه ســـهام، 
جزئیـــات ســـهامداری )حقیقـــی- 
حقوقی( تمام ۳۲ ناشری که ۸۰ بازار 
بـــورس تهران را تشـــکیل می دهند، 
مورد تجزیـــه و تحلیل قـــرار گرفت.

حمایت ۵ همتی صندوق های 
سرمایه گذاری  

 در هیأت مدیره صندوق توسعه بازار 
ســـرمایه تصمیمـــی مبنی بر انتشـــار 
اوراق تبعی بـــرای تجهیز منابع مالی 
به مبلـــغ پنج هـــزار میلیـــارد تومان 
)همت( در این صندوق اتخاذ شـــده 
کـــه موجب حمایت از بازار ســـرمایه 
و بازگشـــت امید به ســـرمایه گذاران 
می شـــود.  رضـــا عیوض لـــو، عضـــو 
هیأت مدیره ســـازمان بورس گفت: 
با توجه بـــه جریان فعلی بازار، اکنون 
بـــه دنبـــال ایجاد شـــرایط پایـــدار در 
بازار هســـتیم. او ادامه داد: بخشی از 
روند بازار متأثر از متغیرهای بنیادی 
اثرگذار بر شرکت هاســـت که تغییر 
آنها می توانـــد کمک کننده در بهبود 

وضعیت فعلی بازار باشـــد. 

در انتظار یک دوران طلایی هستیم

علیرضا نثاری، نماینده نهاوند در مجلس شـــورای اســـامی درباره برداشـــت 
شـــخصی خـــود از گزینـــه پیشـــنهادی رئیس جمهـــور بـــرای تصـــدی وزارت 
صنعـــت، معدن و تجـــارت گفت: آقای اتابک، ســـال ها ســـابقه کاری، وظایف 
و مســـئولیت های مدیریتی مرتبط با وزارت صنعت، معدن و تجارت داشـــته، 
همچنیـــن از دانش مرتبط برای تصدی این وزارتخانه مهم و راهبردی برخوردار 
اســـت که امتیاز بزرگی برای ایشـــان محســـوب می شـــود. نماینـــده نهاوند در 
مجلس افـــزود: امیدواریم دوران طایـــی وزارت صنعت، معـــدن و تجارت با 

حضـــور آقای اتابـــک در جایگاه مدیریتی ایـــن وزارتخانه مهـــم رقم بخورد. 

برش

راهکار کاهش قیمت برنج

عضو انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج به خبرنگار »ایران« گفت: مدتی است که افزایش هزینه های تولید بالاخص 
بهای کود و سم، برنج ایرانی با جهش قیمت روبه رو شده و بهای این محصول به اندازه ای افزایش یافته که تقاضای آن بشدت 
کاهش پیدا کرده، این در حالی است که دولت می تواند با تخصیص یارانه به سم و کود، به کاهش قیمت برنج کمک کند. تقی 
جعفریان با بیان اینکه یکی دیگر از معضات، مشخص نبودن میزان تولید و سرانه مصرف برنج در کشور است افزود: همچنین 
یکی دیگر از مشکات صنعت برنج، وجود کارخانه و شالیکوبی های قدیمی و فرسوده است، چرا که ضایعات در این شالیکوبی ها 
بین 10 تا 15 درصد است، در حالی که دولت باید از فعالان این حوزه حمایت کند تا بتوانند سرمایه گذاری کرده و ماشین آلات 

مدرن و به روز که میزان ضایعات آن بسیار پایین است را به کار گیرند.

برش

عکس: خانه ملت
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کنند، چراکه بیشـــترین آسیب از خلأ قانون 
و فراهم شـــدن شـــرایط اعمال نظـــر فردی 

متوجـــه حوزه هـــای اقتصادی می شـــود.
وی تأکید کـــرد: عدم ثبات در بـــازار موجب 
شده همچنان تولید برنج به صورت سنتی و 
غیراقتصادی ادامه داشته باشد و بی توجهی 
بـــه بهـــره وری در ایـــن نـــوع تولیـــد، موجب 
افزایش قیمت تمام شده و غیررقابتی شدن 
بـــازار برنج ایرانی شـــود. عضو هیـــأت مدیره 
انجمـــن تولیدکننـــدگان و تأمین کننـــدگان 

برنـــج به »ایـــران« گفـــت: مســـئولان هنگام 
بررســـی قیمت تمام شـــده و تعییـــن بهای 
فـــروش برنـــج وارداتی بـــه برخی مســـائل از 
قبیل ترانســـفر پول و زنجیره چرخش ارز که 
بـــه دلیـــل تحریم با وجـــود چند واســـطه به 
دســـت واردکنندگان می رسد توجه چندانی 
نمی کننـــد، از طرفی به علـــت تأخیر دولت 
در تخصیـــص ارز، واردکننـــده  بـــرای تأمیـــن 
مالـــی و حفظ اعتبار یا باید ســـود ســـنگین 
به صرافی هـــا پرداخت کند ایـــن هزینه های 

مازاد هنگام کشـــف قیمت توســـط متولیان 
در نظـــر گرفته نمی شـــود. ســـجاد طالبی در 
خصوص توقعـــات از دولت چهاردهم گفت: 
طـــرح مســـائلی همچـــون واردات بی رویه و 
حتی واردات برنج بی کیفیت در بازار رقابتی 
امروز دیگـــر جایی نـــدارد. همچنین  دولت 
باید با توقف رفتارهای ســـلیقه ای از تحمیل 
هزینه هـــای مضاعف بـــر بـــازار محصولی که 
تأمین کننده نیاز 6 دهک کم برخوردار کشور 

اســـت، جلوگیری کند.


